
Folketingets Sundhedsudvalg har den 12. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 47 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (SF).

Spørgsmål nr. 47:
’’Ministeren bedes redegøre for hvad det vil betyde økonomisk hvis loftet for 
betaling for fertilitetsbehandling bliver for hele behandlingsdelen, frem for at 
det gælder inden for et år.”

Svar:
Som det fremgår af lovforslaget, er der fastsat et loft over egenbetalingen for 
fertilitetsmedicin på 15.000 kr. per løbende år. Det årlige provenu fra egenbe-
talingen på medicin er beregnet til 100,9 mio. kr.

Ændres loftet over medicinforbruget i forbindelse med fertilitetsbehandling til at 
gælde for det samle behandlingsforløb, uanset hvor lang tid kvinden er i be-
handling, vil det reducere det samlede provenu væsentligt. Foruden et mar-
kant fald i provenuet vil der være andre problemer forbundet med at ændre 
medicinloftet til at gælde for hele behandlingsperioden. Det vil bl.a. vanskeligt 
at afgrænse et behandlingsforløbs længde.
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